
KYRKORÅDET I LARSMO FÖRSAMLING 
 

 

Protokoll 8/2023 
 

Kyrkorådets sammanträde i församlingshemmet onsdagen den 27 september 2023 kl. 18.30. 

 

 

Ledamöter: 

Max-Olav Lassila, ordf. [x] Michaela Kung [ ]   

Kent Brännbacka, v. ordf. [x] Jakob Nybäck [ ]  

Mats Svenlin, sekr. [x]  Stig-Erik Enkvist [x] 

 

Marianne Rahja, v. sekr. [x] Monica Wenman [x] 

Angelina Tupeli [x]  Magnus Snellman [x] 

KF:s representanter:  Rainer Mäenpää, fast.chef [x]   

Thomas Fagerholm, KF:s ordf. [x] Tomas Manderbacka, ekonom [x]  

Ann-Pia Svarvar, KF:s v. ordf. [x] Johanna Granholm, suppleant [x] 

Övriga närvarande: 

Anders Forsman (församlingens kantor) [x] § 132-136 

Christian Ahlskog (sakkunnig organist) [x] § 136 

 

132 §.  INLEDNING 

Mötet inleddes kl. 18.30 med ordförandes välkomsthälsning, varefter sjöngs från 

psalm 388:1-3 ” O liv, som blev tänt ”. Ordförande läste därefter från Johannes 

evangeliet och berörde om hur allt är förgängligt förutom det som vår tro på 

Jesus ger oss, ett evigt liv. Ordförande bad därefter för mötet och de många, 

stora beslut som skulle tas där. Till slut bads gemensamt ” Fader vår – bönen ”. 

Ordförande förklarade därefter mötet öppnat. 

 

133 §.  LAGLIGHET OCH BESLUTFÖRHET 

 Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 

 

134 §.  PROTOKOLLJUSTERARE 

Förslag: Marianne Rahja, Angelina Tupeli 

Beslut: Till protokolljusterare valdes Marianne Rahja och Angelina Tupeli. 

Protokollet justeras i drängstugan den 2.10.2023 kl. 16.30.  

 

135 §.  GODKÄNNANDE AV FÖREDRAGNINGSLISTAN 

 Föredragningslistan godkändes som sådan, utan tilläggsärenden.  

 

136 §.  FRÅGAN OM ANSKAFFANDE AV NY ORGEL TILL KYRKAN 

Vid mötet 27.3.2023 (KR 3/23) skulle Orgelkommittén presentera den 

anbudsförfrågan (Bilaga 1) som var tänkt att sändas ut till ett antal orgelbyggare 

i Europa. Eftersom det sedan hade framkommit uppgifter om att kyrkostyrelsen 

inte längre beviljar bidrag för anskaffning av nya orglar utan endast för 

renoveringar kunde inget beslut fattas i ärendet. Frågan återremitterades till 

Orgelkommittén för ytterligare utredning. 

Nu har läget något ändrat då bidragsfrågan tagits upp till ny behandling i 

kyrkostyrelsen. Detta kan i bästa fall innebära att bidrag kan erhållas även för 

nyanskaffning av orgelverk. 



Kantor Forsman förbereder en redogörelse över situationen inför mötet och han 

tillsammans med konsulten Christian Ahlskog kommer till mötet och redogör 

för läget och möjligheterna att erhålla bidrag. (Bilaga 2) 

Om församlingen ska gå in för att ansöka om bidrag inom detta år skulle det 

vara viktigt att det behandlas i KR och KF så fort som möjligt. 

Förslag: KR tar del av Ahlskogs och Forsmans redogörelse över situationen och 

överväger att ge grönt ljus för att sända ut offertförfrågan gällande anskaffning 

av ny piporgel till Larsmo kyrka. Ifall saken bifalls kommer offertförfrågan att 

sändas ut med förbehållet att det förutsätter att församlingen erhåller bidrag från 

kyrkostyrelsen. Ärendet förs vidare till KF för fastställelse. 

Beslut: KR tog del av Ahlskogs och Forsmans redogörelser och godkände 

enhälligt den tidigare av Orgelkommittén formulerade framställningen för en 

anbudsförfrågan. 

KR beslöt enhälligt att man går in för en anbudsrunda för en ny orgel till kyrkan. 

Anbudsförfrågan görs med förbehållet om att finansiering för en 

orgelinförskaffning kan ordnas. Ärendet förs vidare till KF för fastställelse.  

 

137 §. INFORMATION 

- Grävningsarbetet på gravgården har inletts under vecka 36. En del bergknallar 

som måste sprängas bort har något försenat grävandet av dräneringsdiket från 

parkeringen. Sprängning har utförts 18.9. 

- Alicia Grankulla, som avslutade sin tjänst som ungdomsledare (25 %) 

31.8.2023, avtackades med bokgåva i samband med ungdomssamlingen 

25.8.2023. 

- Kyrkhelgen genomfördes som planerat 15-17.9 med möten i kyrkan och i 

Cronhjelmskolan. Flest deltagare var det lördag kväll när ca 650 personer var i 

kyrkan. Dessutom satt ca 80 personer (som inte rymdes i kyrkan) i 

församlingshemmet och deltog via streamen. Utöver det deltog ca 130 barn i 

barnprogrammet i prästgården och Schalinsalen. På söndag hade vi ca 575 

nattvardsgäster i högmässan. 

Trots många deltagare fungerade det praktiska väl med många frivilliga som 

ställde upp i olika uppgifter. 

- Församlingshemmet har värderats av Sören Dahlvik (OP Koti Pohjanmaa Oy 

LKV) 1.9.2023. Marknadsvärdet fastställdes till 610 000 € (757 €/ m2) +/- 10 %. 

(Bilaga 3) 

- Malin Lindblom har meddelat att Larsmo församlings andel av kostnaderna för 

sjukhussjälavården i Vasa uppgår till 1 390 €/år under 2024-2025. (Bilaga 4) 

- Erland Sundqvist vid Kustens IT meddelar att direktionen har anslutit sig 

kyrkostyrelsens gemensamma upphandling gällande multifunktionsapparater. 

Till leverantör har valts Canon Finland Oy. (Bilaga 5) 

- ”Millennialerna och kyrkan” är en föreläsningskväll i J:stads församlingscenter 

11.10.2023 kl. 17-21. Middagen kl. 17.00 kostar 10 € i övrigt är tillfället gratis. 

(Bilaga 6) 

- Prästernas fridagsplan för oktober 2023 – januari 2024 bifogas KR för 

kännedom. (Bilaga 7) 

- Ekonomen presenterar mellanbokslut per 31.8.2023 (Bilaga 8)  

- Ordförande deltog i kyrkoherdekonferens vid Lärkkulla 19-21.2023 

- Borgå stift firar 100-årsjubileeum med stiftsdagar i Borgå 27-29.10.2023. 

Närmare program finns här: https://evl.fi/borgastift100/kom-med/stiftsdagar  

- Arvet som Larsmo församling tilldelats enligt testamente från Karin Holms 

dödsbo har nu inbetalats till församlingens konto. (Bilaga 9) 

 

https://evl.fi/borgastift100/kom-med/stiftsdagar


138 §. ÖVERFÖRING 

- Ordförande har anställt ped.mag. Paulina Svenfelt som ungdomsledare på 25 

% från 1.9-31.12.2023. Arbetet är koncentrerat till ungdomssamlingar, unga 

ledarskolningen samt medverkan i ungdoms- och konfirmandweekender. 

- Fastighetschefen har anskaffat ett nytt utrymningsfönster till ungdomarnas 

utrymmen på andra våningen i Holm bönehus, till kostnaden av 536,30 € med 

moms 24 %.  

 

139 §. BEVILJANDE AV TJÄNSTLEDIGHET  

Konfidentiellt 

 

140 §. UTTAGNING AV RESTERANDE SEMESTER  

 Konfidentiellt 

 

141 §. AVBOKNING AV SEMESTER P.G.A. TJÄNSTLEDIGHET 

 Konfidentiellt 

 

142 §. BUDGETFÖRSLAG FRÅN KUSTENS IT-CENTRAL 

Budgetförslag och arbetslista har inkommit från Kustens IT där det framgår 

Larsmo församlings tilltänkta andel av kostnaderna (18 617,76 €) för 2024. 

(Bilaga 10) 

Förslag: KR diskuterar ärendet och antecknar det för kännedom inför 

budgetberedningen. 

Beslut: KR diskuterade förslaget och antecknade det för kännedom.  

 

143 §. ANHÅLLAN OM BIDRAG FÖR STUDIER MED ANDLIG INRIKTNING 

 Två personer har ansökt om bidrag för studier med andlig inriktning. Det är 

Alicia Grankulla som kommer att studera i Hawaii och Wihtori Karukka som 

kommer att vara på Vamos missionsskola i Spanien. (Bilaga 11) 

Båda är inriktade på missionsuppgifter och vill förkovra sig i den saken.  

Förslag: KR tar del av bidragsansökningarna och konstaterar att båda 

ändamålen uppfyller kraven för erhållande av bidrag. KR beviljar vardera 

sökande bidrag, vars storlek fastställs under mötet. 

Beslut: KR tog del av ansökningarna och konstaterade efter diskussion att båda 

ansökningarna uppfyller kraven för erhållande av bidrag och beslöt att bevilja 

vardera sökande ett bidrag på 1 000 €.  

 

144 §. LÅNEOFFERTER FÖR GRAVGÅRDSPROJEKTET 

Vid senaste möte beslöts att ekonomen skulle be om låneofferter från tre banker; 

P:örenejdens Andelsbank, Danske Banks och Nordea. (Bilaga 12) 

Förslag: KR tar del av inkomna offerter och besluter om upptagande av lån för 

gravgårdsprojektet. Ärendet förs vidare till KF för fastställelse. 

Beslut: KR tog del av OP:s och Danske Banks offerter och kunde konstatera att 

OP:s offert är klart mera fördelaktig och tog beslutet att anta den enligt bilagan. 

Inget anbud har inbegärts från Nordea. Ärendet förs vidare till KF för 

fastställelse. 

 

145 §. BESÄTTANDE AV FÖRSAMLINGSPEDAGOGTJÄNSTEN 

Inom utsatt ansökningstid har tre ansökningar inkommit. Det handlar om 

teol.mag. André Djupsjöbacka, teol.mag. Carolina Myrskog och ungdomsledare 

Robin Heikkilä. En grupp med representanter från KR och Barn- och 

ungdomsdirektionen kommer att intervjua de sökande söndag 24.9 och komma 



med förslag till mötet. Gruppen består av KF:s ordf. Thomas Fagerholm, KR:s 

v. ordf. Kent Brännbacka, KR:s repr. i Bud. Angelina Tupeli, M-O Lassila, Buds 

ordf. Samuel Hjulfors och ledamot Heidi Ahlö. 

Förslag: KR tar del av intervjugruppen förslag angående de sökandes 

lämplighet för tjänsten, för diskussion i ärendet och besluter om besättande av 

tjänsten. 

Beslut: KR tog del av intervjugruppens enhälliga förslag till besättande av 

församlingspedagogtjänsten. KR beslöt efter diskussion och genomgång av 

ansökningarna att följa intervjugruppens förslag och enhälligt välja Carolina 

Myrskog till tjänsten som församlingspedagog. Ifall Myrskog väljer att inte ta 

emot tjänsten, övergår besättandet av den direkt till den andra kompetenta 

sökanden André Djupsjöbacka, utan att den lediganslås på nytt. Tillträdandet 

sker enligt överenskommelse med den valda. Tjänsten inleds med en sex 

månaders prövotid.  

Samtidigt föreslår guppen att Robin Heikkilä erbjuds en utvidgad tjänst som 

ungdomsledare till 100 % på budgetmedel för ett år i gången. Detta bör ske så 

fort som möjligt men senast från årsskiftet 2023-2024. 

 

146 §. RAPPORT FRÅN ARBETSGRUPPEN GÄLLANDE FÖRSAMLINGENS 

PERSONALRESURSER 

 I våras valde KR en arbetsgrupp med uppgift att göra en kartläggning av 

församlingens personalresurser. I gruppen har suttit Thomas Fagerholm, Sara 

Uunila, Samuel Hjulfors, Jonas E. Grankulla, Lena Holmberg. 

 Gruppen har intervjuat en del av de anställda för att få en bild av arbetsbilden på 

de olika verksamhetsområdena, och har nu sammanställt sin rapport. 

 Förslag: KR tar del av arbetsgruppens rapport över genomgången av 

församlingens personalresurser och de förändringsbehov som ev. har 

framkommit. 

 Beslut: KR tog del av Thomas Fagerholms presentation av arbetsgruppens 

rapport (Bilaga 13) och diskuterade dess innehåll. Det konstaterades att 

arbetsgruppens arbete är värdefullt/behövligt och att resultaten från 

undersökningen bör användas som grund för kommande beslut angående 

resurserbehoven i församlingen. KR fattade i detta skede inget direkt beslut 

utgående från arbetsgruppens förslag utan återkommer till saken vid ett senare 

tillfälle och i samband med budgetberedningen för 2024. 

 

147 §. MÖTESTIDER UNDER HÖSTEN 

KR:s mötestider för hösten behöver slås fast. 

Förslag: Följande mötestider föreslås: onsdag 25.10, måndag 20.11, måndag 

11.12. 

Beslut: KR tog del av förslag till höstens mötestider och fastställde dem med 

ändringen att måndag 11.12 ändrades till tisdag 12.12. 

148 §. AVSLUTNING 

 Mötet avslutades kl. 21.15 med gemensam nedkallelse av Herrens välsignelse.  

 

149 §. RÄTTELSEYRKANDE 

Meddelades möjlighet till rättelseyrkande. (Bilaga 14) 

 

Max-Olav Lassila, ordf.   Mats Svenlin, sekr. 

 

 

 



Protokollet justerat och godkänt, Larsmo den 2 oktober 2023 

 

Protokolljusterare: 

Marianne Rahja   Angelina Tupeli 

 

Protokollet har hållits offentligt tillgängligt på Larsmo församlings webbplats under tiden 

5.10.2023-12.11.2023. 

 

Anslagits på Larsmo församlings webbplats 4.10.2023. 

 

Intygar: 

Larsmo 4.10.2023 

Carina Liljekvist, kanslist 


